
Zápis č. 16/2021 

 z jednání Komise zdravotně sociální a rodinné politiky Rady MČ Praha 4  

konané dne 16. 11. 2021 

 

 

 

Místo konání:  

ÚMČ Praha 4, Antala Staška 2059/80b, 140 46 

Předsedkyně: Ing. Blanka Menzelová 

Přítomní členové: Irena Michalcová, Mgr. Libuše Pešlová, Mgr. Jan Slanina, MUDr. Dušan 

Pavlíček, Mgr. Tomáš Liškutín 

Nepřítomní členové: Ing. Jitka Zykánová-omluvena, PhDr. Lukáš Zicha-omluven, Petr Toušek-

omluven 

Tajemnice: Mgr. Klára Merlíčková 

Hosté: Ing. Josef Svoboda, PhD. 

 

               

 

Program: 

 

1. Schválení programu  

2. Schválení zápisu z minulého jednání komise zdravotně sociální a rodinné politiky 

3. Žádosti o dary 

4. Různé 

 

Předsedkyně přivítala všechny přítomné členy komise a hosty. Komise byla usnášeníschopná. 

 

1) Hlasování o schválení programu 

Návrh na zařazení do programu jednání komise pod bodem 4. informace paní starostky 

k problematice energetické krize a Milostivého léta. Bod 5. různé. 

Předsedkyně dala hlasovat o programu. 

O programu komise hlasováno: 

pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 

 

     2) Hlasování o schválení zápisu z minulého jednání Komise zdravotně sociální a 

rodinné politiky 

Hlasování o zápisu: 

pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0  

 

3) Žádosti o dary 

Žádost CTA 

CTA Středisko pro centrum terapie autismu z.s. žádalo na provoz sociálně aktivizační služby 

pro rodiny s dětmi finanční podporu, přičemž celkové náklady na 2 rodiny na 1 rok, jak uvádí 

žadatel, činí 25 000 Kč. Z uváděných rodin je pouze jedna trvale bydlící na území MČ Praha 4. 

Z toho důvodu bylo hlasováno o poskytnutí podpory v částce 12 500 Kč.  

pro: 2, proti: 0, zdržel se: 4 

Člen komise Mgr. Liškutín vznesl požadavek uvést do zápisu, že vhledem k totální absenci 

sociálních služeb pro podporu rodin s dětmi s PAS bude do odpovědi žadateli zahrnuto i 

doporučení podat si žádost o dotaci v dotačních programech vyhlašovaných MČ Praha 4, 

přičemž zdůraznit, že aktuálně bude možnost žádat v prosinci 2021. 



 

Žádost hospic Anežky České 

Žádost hospice Anežky České neobsahuje konkrétní požadavek na výši daru, uvádí, že během 

loňského srpna 2020 a v červenci roku 2021 byla poskytnuta péče dvou pacientům 

z MČ Praha 4.  

pro: 0, proti: 6, zdržel se: 0  

Žadateli bude doporučeno využít možnost podat si žádost v dotačním řízení na rok 2022. 

 

Žádost nemocnice Milosrdných sester sv. Karla Boromejského v Praze 

Nemocnice Milosrdných sester sv. Karla Boromejského v Praze žádá MČ Praha 4 o dar na 

nákup germicidní lampy MEDIXIAIR v ceně 38 115 Kč do příjmové ambulance. Jde o 

nezbytné technické vybavení pro oddělení pečující o pacienty s ohledem na opětovný nárůst 

COVID+ pacientů. Nemocnice uvádí procentuální přehled ošetřených pacientů ve vztahu 

k trvalému bydlišti, přičemž z Prahy 4 je to v roce 2020 15% a v roce 2021 27% z celkového 

počtu pacientů.   

pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0  

 

4) Informace paní starostky k energetické krizi, Milostivému létu 

Paní starostka informovala členy komise o proběhlých setkáních s občany, které bylo avizováno 

na webu Prahy 4. Pro klienty zkrachovalých dodavatelů připravila MČ Praha 4 společně s PRE, 

a.s. dvě setkání, na kterých mohli svůj problém s dodavatelem, který jim ukončil dodávky plynu 

a elektřiny, vyřešit. Databázi potřebných občanů vede pouze ÚP, který má ve spolupráci 

s MPSV vzniklou situaci řešit. MČ nenáleží pravomoc řešit finanční kompenzace a 

energetickou krizi. Poradenství je poskytováno a se současnými klienty, či těmi, kteří se ocitli 

v tíživé sociální situaci, je aktivně pracováno na odboru sociálním.  

Akce Milostivé léto je také prezentována na webu, včetně odkazů na magistrátní linky, 

neziskové organizace a specialisty na tuto problematiku. Stejně tak jsou pracovníci odboru 

sociálního poučeni, že mají své klienty informovat o Milostivém létě.  

 

5) Různé 

Termín příští komise zdravotně sociální a rodinné politiky byl stanoven na 20.01.2022, kde 

bude dohodnut pravidelný harmonogram pro setkání. 

Někteří členové komise opakovaně vznáší požadavky na změnu formy jednání komise, a to na 

on-line formu. Tato forma není v současné době ale podložena platným jednacím řádem pro 

jednání komisí Rady městské části Praha 4. 

Členové komise zdravotně sociální a rodinné politiky vznáší dotaz na radu městské části, aby 

zvážila úpravu a formy setkávání + hlasování vzhledem k přetrvávajícímu epidemiologickému 

stavu.  

 

Zapsala: Mgr. Klára Merlíčková, tajemnice 

Ověřila: Ing. Blanka Menzelová, předsedkyně 

19. 11. 2021 

 
 

                                                                         ………………………………………… 

                                                                                        Ing. Blanka Menzelová 

                                                                                               předsedkyně komise 

 

Na vědomí:  

Rada MČ Praha 4 

členové komise 


